
Protokół nr 22/2021 
z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną  
Rady Gminy Mszana w Urzędzie Gminy w Mszanie  
dnia 6 września 2021 r. 
Posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 6 września 2021 r., w sali posiedzeń 
Urzędu Gminy w Mszanie, ul. 1 Maja 81, w godzinach 14.30 – 15.30. 
Kontrola prowadzona przez: 

1. Bura Roman – Przewodniczący Komisji 
2. Mura Ilona – Wiceprzewodnicząca Komisji 
3. Bura Rafał – członek Komisji 
4. Wawrzyczny Ewa – członek Komisji 
5. Wieszołek Beata – członek Komisji 

Listy obecności radnych i pozostałych uczestników stanowią załączniki nr 1 i 2 
do protokołu. 
Na podstawie upoważnienia nr 6/2021 z dnia 06.09.2021 r. wydanego przez 
Przewodniczącego Rady Gminy Mszana. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Kontrola gospodarowania odpadami komunalnymi i zasad odbioru 

odpadów. 
3. Kontrola koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy w 

2020 r. oraz wydatkowanie środków na realizację Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku. 

4. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt. 1 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Roman Bura. Na podstawie 
listy obecności stwierdził, że posiedzenie jest prawomocne. Obecnych było 5 z 5 
radnych.   

Pkt. 2 
Informacji i wyjaśnień na temat gospodarowania odpadami komunalnymi i 
zasad odbioru odpadów udzielała Pani Iwona Cofalik – Inspektor w Referacie 
Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych Urzędu Gminy Mszana. 
W analizowanym okresie wywóz odpadów komunalnych realizowała firma Eko-
Glob, ta sama, która obsługuje teren gminy od kilku lat. Koszt opłaty śmieciowej 
wynosił w 2020 roku 21 zł miesięcznie od osoby. Zasady wywozu, ujęte w 
Regulaminie, nie zmieniają się od lat i są dla mieszkańców korzystne – brak 



ograniczeń w ilości oddawanych odpadów, darmowe worki, duża częstotliwość 
wywozu.  

Pytania zadawali: 

 Radna Ilona Mura – jak przeciwdziałać procederowi oddawania na PSZOK 
spoza terenu Gminy? Takie przypadki niestety się zdarzają. 

 Pani insp. I. Cofalik odpowiedziała, że oddać odpady w Punkcie Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych może tylko mieszkaniec gminy, który 
wylegitymuje się przed pracownikiem PSZOK. Jeśli mieszkańcy swoim 
dowodem legitymują oddawanie śmieci przez znajomych z  innych gmin 
powinni pamiętać, że im więcej oddają śmieci, tym większa w kolejnych 
latach stawka za ich odbiór. Zapłacą za to wszyscy mieszkańcy. 

 Na pytanie Radnej I. Mura, czy pracownik PSZOK ma prawo żądać okazania 
przez mieszkańca ksero deklaracji lub kwitu potwierdzającego płatność za 
śmieci, Pani I. Cofalik odpowiedziała, że tak. Dotyczy to przede wszystkim 
przypadków, gdy w dowodzie tożsamości nie ma podanego adresu, na 
podstawie którego można ustalić, czy dana osoba jest mieszkańcem gminy. 

 Radna Ilona Mura zapytała, czy była rozważana możliwość wydłużenia 
godzin otwarcia PSZOK – nie od godziny 11.00 do 15.00, jak obecnie, ale np. 
od godziny 9.00? 

 Radny Rafał Bura zwrócił w tym kontekście uwagę, że mogłoby to 
spowodować kolejny wzrost opłaty, ponieważ wzrosną koszty pracownika 
PSZOK. 

 Insp. I. Cofalik dodała, że aby zmienić godziny działania PSZOK należałoby 
zmienić Regulamin, przyjmowany uchwałą Rady Gminy. 

 Na pytanie Radnej I. Mury, czy mieszkańcy korzystają z ulgi na 
kompostowniki i czy obecność kompostowników na działce jest 
kontrolowana, Pani I. Cofalik odpowiedziała, że deklaracje są składane, 
gmina nie przeprowadzała do tej pory kontroli w terenie, natomiast firma 
odbierająca odpady dostaje wykazy posesji, na których zadeklarowano 
kompostownik i z tych posesji bioodpady nie są odbierane. Firma nie 
zgłaszała do tej pory, że odpady zielone były wystawione na działce, której 
mieszkańcy zadeklarowali kompostowanie odpadów. 

 Na pytanie Radnej I. Mury o odpady budowlane – czy mieszkaniec może je 
przywozić na PSZOK, gdy firma przeprowadza mu remont – Pani I. Cofalik 
odpowiedziała, że mieszkaniec powinien mieć zawartą umowę z firmą i to 
ona, zgodnie z prawem, powinna zutylizować odpady poremontowe.  
Odpadów ogólnie z roku na rok przybywa.  

Więcej pytań nie było. Komisja nie wniosła uwag. 



Pkt. 3 
Informacji i wyjaśnień w sprawie przyznanych koncesji na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie gminy w 2020 r. udzielała Pani Jolanta Krzyształa – 
Inspektor w Referacie Administracji, Edukacji i Informacji Urzędu Gminy 
Mszana. 
W 2020 roku na terenie Gminy działały 24 punkty sprzedaży napojów 
alkoholowych, którym wydano koncesje, w tym:  

 16 – to punkty sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży, 

 8 – to punkty sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 
spożycia w miejscu sprzedaży (restauracje, bary) 

Wysokość opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych uzależniona 
jest od rodzaju alkoholu,  najwyższe opłaty dotyczą napojów 
wysokoprocentowych. 
W kontrolowanym okresie pozytywnie załatwiono wszystkie wnioski o 
przyznanie koncesji. Była ich podobna ilość, jak w latach poprzednich. Nie było 
zgłoszonych interwencji w sprawie zakłócania porządku w związku ze sprzedażą 
napojów alkoholowych.  

Pytania zadawali: 

 Radna Ilona Mura – czy zdarzały się sytuacje, że wnioskujący nie opłacił 
koncesji i co wtedy? 

 Pani insp. J. Krzyształa odpowiedziała, że nie było takich sytuacji, zezwolenie 
można opłacić jednorazowo lub w ratach. O terminie płatności kolejnych rat 
przedsiębiorcy są informowani z wyprzedzeniem. Za brak opłaty grozi 
cofnięcie koncesji. 

Następnie wydatkowanie środków na realizację Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku 
przedstawiła Pani Renata Studzińska – Członek Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Mszanie. Działalność GKRPA realizowana jest z 
wpływów pozyskiwanych z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 
Corocznie opracowywany jest Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Działania: 

 Punkt Konsultacyjny, w ramach którego działa prawnik oraz 
certyfikowany specjalista psychoterapii uzależnień. Z porad mogą 
skorzystać osoby mające problemy z uzależnieniem, członkowie ich 
rodzin oraz każda inna osoba, która chce uzyskać informacje o 
uzależnieniach i sposobach ich zwalczania. Specjalista psychoterapii 
pełni dyżur raz w tygodniu naprzemiennie raz w Urzędzie Gminy 
Mszana i siedzibie Ośrodka Pomocy Społecznej w Połomi. 



Wynagrodzenie specjalisty to kwota 500,00 zł miesięcznie (500 x12 = 
6.000,00 zł). Prawnik udziela porad trzy godziny, raz w tygodniu, w 
każdym sołectwie. Wynagrodzenie prawnika wynosi 1.500,00 zł.  
Roczny koszt wynagrodzenia to kwota 18.000,00 zł. 

 Prenumerata czasopism specjalistycznych tj.: 
 ANTIDOTUM – miesięcznik wydawany przez Centrum Zdrowia 

Psychicznego i Terapii Uzależnień AL-MED w Wodzisławiu 
Śląskim, przeznaczony dla pedagogów – koszt 39,90 zł. 

 FENIX PSYCHOTERAPIA – kwartalik wydawany przez Poradnię 
Terapii Uzależnień i Współuzależnień FENIX w Wodzisławiu 
Śląskim, przeznaczony dla młodzieży szkolnej – koszt 300,00 zł.  

 GKRPA pokrywa koszty wydawanych opinii biegłych sądowych (zespół 
składa się z lekarza psychiatry i psychologa ). Wydawane opinie 
określają stopień uzależnienia od alkoholu badanych osób i sugerują 
kierunek dalszego leczenia. Koszt jednej opinii to kwota 400, 00 zł. W 
2020 roku poddanych zostało w/w badaniu 11 osób. W stosunku do 
osób, które pomimo wezwań nie zgłosiły się na badania wszczyna się 
procedurę o wydanie sądowego nakazu poddania się badaniu, 
poprzez doprowadzenie przez policję.  

 Organizacja kolonii dla dzieci we współpracy z Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej: na przełomie lipca i sierpnia 9-cioro dzieci, wytypowanych 
przez OPS, wyjechało na kolonie letnie profilaktyczne do 
Władysławowa – koszt 10.000,00 zł. 

 Działalność Świetlicy Środowiskowej w Połomi – koszt 77.000,00 zł. 
 Sfinansowano spektakl profilaktyczny w Gminnym Przedszkolu w 

Mszanie pt. „Kolczasta przyjaźń”, za kwotę 350,00 zł. Wzięło w nim 
udział 120 dzieci. 

 Spektakl w Przedszkolu w Gogołowej „Psoty nie z tej ziemi” – koszt 
350,00 zł. 

 Warsztaty w Zespole Szkół w Gogołowej dla klas VII i VIII związane z 
tematyką środków psychoaktywnych, kształtujące umiejętności 
odmawiania – koszt 600,00 zł;  

 Programy profilaktyczne: w klasach IV, V i VI – program profilaktyczny 
„Uzależnienia”, w klasach I-III – program przystosowany do 
najmłodszych odbiorców pt. „Cukierki” - łączny koszt 2.550,00 zł. 

Pytania zadawali: 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Bura – czy Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych prowadzi kontrole punktów 
sprzedaży pod kątem sprzedaży alkoholu nieletnim? 



 Insp. R. Studzińska odpowiedziała, że generalnie takie kontrole są 
przeprowadzane, po kilka w roku, jednak w analizowanym okresie, w 
związku z pandemią, nie było kontroli. Nie było jednak również zgłoszeń 
naruszania prawa w tym zakresie. Udokumentowany przypadek sprzedaży 
alkoholu nieletniemu skutkuje odebraniem koncesji. Sprzedawcy mają tego 
świadomość, gdyż były już dla nich organizowane szkolenia w tym zakresie. 
Pani insp. Studzińska dodała, że jeśli warunki epidemiczne pozwolą, zostanie 
przeprowadzonych kilka kontroli. 

Więcej pytań nie było. Komisja nie wniosła uwag. 

Pkt. 4 
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół podpisali: 

Członkowie Komisji: 

Bura Roman – Przewodniczący Komisji   
Mura Ilona – Wiceprzewodnicząca Komisji   
Bura Rafał – członek Komisji   
Wawrzyczny Ewa – członek Komisji  
Wieszołek Beata – członek Komisji   

Przedstawiciel jednostki kontrolowanej: 

Małgorzata Gąsior – Skarbnik Gminy  
Adnotacje o odmowie podpisania protokołu: brak 
 


